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 מראש!!!תודה 

 יטרים?המפעל לייצור מים "כבדים" באיראן... כמה זה כבד...? כמה ל
הוא מסוגל לסחוב  יש לו המון כח. של שואב המים שלנו... מדובר בשואב מים מיוחד במינו...... אני השכן אני גר באיישישוק

וראיתי תמונה של מפעל באירן  ...5857של שנת  פתחתי את העיתון כמה ימיםלפני  והנה ה דליים של מים בבת אחת.חמש
על זה בלגן  שלם... ארה"ב עושה סנקציות על אירן... שלא תסחוב את המים הכבדים יש וראיתי ש מים כבדים!!!!ליצור 
... אני רואה שארה"ב והיא תעשה את זה ... ואירן מאיימת שהיא כן יכולה לעשות את זהכי היא יכולה לקבל קילע האלו

ארצות הברית ואיראן... חבל על חבל על המריבות של  חבל!!! :אומר ואניהאלו...  כבדיםהמים הואיראן לא מסתדרות עם 
לסחוב את המים הכי  את שואב המים פייביש... הוא כזה ביריון!!! הוא יכול תבואו לפה... לאיישישוק... יש לנו פה הויכוח...

 כבדים בעולם... 
 ???אה... מה אתם אומרים על ההצעה של יענקלה הכפרי מאיישישוק

צור מים כבדים... זה... זה... יכפרי מתוק... אתה לא מבין מהחיים שלך... המפעל ליהוי... שתהיה לי בריא... אתה כזה יענקלה 
כן... אני מבין  יענקלה שמע... ועדיין לא ויתר...הרבה הרבה יותר כבדים...  זה לא המים הכבדים של שואב המים... זה מים

איזה ביריון פייביש... הייתם רואים  יודעים יתםאתם לא מכירים את פייביש... אם הי שזה מאוד כבד... אבל עדיין... עדיין
  הוא יכול לסחוב... לסחוב... ותוארה"ב לא מצליח אירןכי כבדים ששגם את המים ה

הם לא רק  בל המים הכבדים שאנחנו מדברים עליהםשחן חן לך על הרצון הטוב... אהמתוק ש...  שלנו אז הסברנו ליענקלה
זה לא כבד פי מאה... לא פי מיליון... בלומד'ס  .דמיין... אלא זה משהו אחר לגמרי.הרבה הרבה יותר כבדים ממה שאתה מ

ני מציע לך יענקלה... א זה פצצה אטומית שיכולה להחריב ארצות שלימות... עזוב קוראים לזה "פרשה" אחרת לגמרי...
ל לא בכיוון... עזוב יענקלה... בא עושה מעצמך צחוק... אתה בכל מנסה להפגין ידע אתה רק אתהכש לעזוב את הנושא הזה.

  נעם אחר לגמרי ממה שאתה מדמיין...בפאר'לנו... תבין שמדובר  תאמין
--- 

... מקסימום הוא ישלח ולא נפ"מ סתדר... האם הוא יבין או לא יבין זה לא כ"כ קריטיאני עוד איכשהו א שלנו עם יענקלה
 היענקלה הזה הוא אתה אבל יש יענקלה אחר שהוא קצת יותר מטריד!!!מכתב לנשיא ארה"ב ויציע את עזרתו הנדיבה... 

... שכעת בימי השובבי"ם כולנו רוצים להתחזק בלימוד התורה... ואין מים אלא תורה... וכשאני יושב מול הגמ' ואני מבין ואני
אני מאמין באמונה בדים... כ אני מבין שזה מים שהלימוד הזה הוא חשוב לקב"ה... אני מבין שהמים האלו הם יקרים!!!!

  ואפילו מאוד.. ...שלימה שהלימוד תורה שלי חשוב לקב"ה
אבל ברגעים מסוימים שאני לא במצב רוח ואין לי חשק ללמוד ובדיוק אני מרגיש שאני לא שווה והכל כזה אפרורי ויבש... 

מה יש לקב"ה  כ"כ יקר וחשוב בלימוד שלי??? נו... מה כבר יכול להיות  ה כבר יכול להיות...נו... מואז אני מנסה לדמיין 
 לעשות עם השור שנגח את הפרה שלי... 

 ??כמה... בינינו כבדים... אבל באמת אני מאמין שאין מים אלא תורה... והמים האלו הם !שלא תבין... אני מאמין!!עכשיו 
  ?? כמה זה יקר לקב"ה... ??כמה זה כבד...

יענקלה עם הראש הכפרי שלו... כשהוא מנסה לדמיין מים כבדים הוא מדמיין את  !!!וכאן אני מתחיל לדבר כמו יענקלה
ליטר... לך תסביר לו  ים ליטר... מאתייםי ליטר.. שלושנש ושם מקסימום הוא עושה הכפלות... זה הדליים של שואב המים...
 ... תסביר שזה פאר נעם אחר לגמרי !!! לךשיכולה להחריב חצי עולם לא פי מיליון... אלא  זו פצצה שהמים הכבדים האלו זה

אצלו ואהיה "כשאבא שבשמים מעיד על התורה "אנא נפשי כתיבת יהבית"!! הקב"ה מכריז  פה!!! פה אני ואתה תקועים!!!
 בורא כל העולמיםהקב"ה אומר לי שהדף גמ' הזה שאני לומד הוא... הוא יקר לכש.. בקיצור: אמון ואהיה שעשועים בכל יום"

בחשיבות  ודימיון לי להבין ש... שמדובר בקנה מידה ובסדר גודל של פצצת אטום חיובית שאין לי שמץ של השגה מותר
היום ממה שאני מדמיין... זה... זה פרשה אחרת לגמרי...  או פי מאה פי עשר זה לא יקרשלו... זה לא עניין של הכפלות... 

.. אלא זה על מים כבדים זה לא מלא מלא ליטרים נו מבינים שכשמדבריםאנח אנחנו מבינים עד כמה יענקלה לא מבין עניין..
כשאני פותח את הפה שלי ומשמיע לקב"ה קולות ערבים  : מה זה כח של עסק התורה...קנה מידה אחר... על אותו משקל

  שזה מעבר!! מעבר לכל דימיון... זה משהו אחר לגמרי ממה שאני מדמיין... של תורה ותפילה... להבין
.. למה לא... זה די חשוב... זה אפילו תורה זה פיין... זה חשובהש כי כל זמן שאני מביןכי...  למה כ"כ חשוב לשנן את זה???

 לרגש מחר מגיע איזה קשקוש... איזה פיתוי שמצליח !!! אזשנתפס אצלי בראש חשוב... כשזה הקנה מידה מאוד מאוד
אני מתחיל לדבר בדיוק כמו ואז אחרים קצת יותר יקרים מעסק התורה.. אותי... ואני מתחיל לחשוב שיש אולי דברים 

כאן אנחנו צריכים לדפוק ליענקלה  ??איזה גברתן פייביש.. נכון... המים הם מאוד כבדים... אבל יש לכם מושגיענקלה ש... 
 על הראש ולהגיד לו... יענקלה זיסער... תבין ש... שזה משהו אחר לגמרי!!! 

הנאמנות שלי לאבא שבשמים ברגע  אני חשוב לקב"ה הרבה הרבה יותר ממה שאני מדמיין!! צריכים לשנן!!!את זה אנחנו 
של ניסיון... הקול הערב שלי בעסק התורה זה... זה משהו כבד ויקר בקנה מידה ששום פייביש ושום צ'אקאלאקות ושום 

לא נתקע בבועה של יענקלה... שובו בנים שובבי"ם!!! קשקושים בעולם הזה הם לא בכיוון בכלל... לפחות נבין את זה!!! ש
 את המעשים טובים שלכם... ולייקר תתחילו להעריך
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 ???מה הדימיון בין התמכרות לעבדות...

. בפרשת השבוע מתואר הסבל הגדול שעם ישראל במצרים... ויעבידו מצרים... בפרך... וימררו את חייהם..
ם וסבלו וסבלו וכאשר יענו אותו... ויאנחו בני ישראל מן העבודה... בקיצור: כתוב כאן שעם ישראל סבלו במצרי

והכל טוב... פתאום  אבל תכל'ס... בפרשת בהעלותך... כשעם ישראל כבר נמצאים במדברולא גמרו לסבול...  
נם... את הדגה אשר נאכל במצרים חי זכרנו את הם מתחילים להתלונן וכאן אנחנו שומעים מנגינה אחרת..

נחמדים במצרים... היו שם גם קינוחים של  די כאן אתה רואה ש... שהיו גם רגעים הקישואים את האבטיחים.
 איך זה מסתדר??אבטיחים וסעודות גורמה של פשטידות קישואים ובצלים... אה...??? 

 התשובה היא כך:
 בל... של עינוי... של עבודת פרך... אבל!!!!עבד סובל!!! כמעט כל חייו מקשה אחת של ס

אין לי גבולות.. אני לא צריך להיות מחושבן..  אין לי אחריות...חינם!!!! יש דבר אחד ויחיד שמשיב את נפשו: 
אחריות... את זה אין  איזה תקציב שמתחיל ונגמר... הכל על חשבון הברון. את הכאב ראש שנקרא פה לי אין

 בן אדם אחר...חיד שיש לעבד שאין לה הפלוס הילי!!! וז
הוא בכלל בכלל לא מתחיל להיות שיקול... אף בן אדם  עכשיו ככה!!! הפלוס הזה הוא מאוד מאוד חיור...

 נורמלי לא היה רוצה להיות עבד בשביל לקבל הכל בחינם... רק מה.??
של  הזה המתוק י את הטעםשל עבד!!! אני יכול לומר שבתור בחור היו תקופות בחיים שטעמתקטן זה ראש 
תחשוב: אני עומד בטרמפיאדה וחולש  ממני... כשהייתי נוסע בטרמפים... לא היה מאושר יותר גדולהחינם... 

נוסע לאלון שבות... וזה  לי מכוניות... זה ותוצרבעת ובעונה אחת על כל הכבישים של הארץ!!!! למה??? כי ע
לגבעתיים... וזה מגיע לצפת... ואני עומד באמצע ולא נותר לי אלא אומר שהוא מגיע לקצרין... זה צריך להגיע 

זה כבר פחות גישמאק.. כי  ... אחרי שכבר עליתי על הטרמפ..לבחור לאן אני רוצה לנסוע!!! עכשיו שלא תבין
.. אני שוב אעמוד בטרמפייאדה בדרך לקצרין... ורק לקצרין... אבל כשאני ארד מהטרמפ. כבר עכשיו אנחנו

 אשיר בהתלהבות ופרצת!!!!! ימה וקדמה צפונה ונגבה...  ושוב
כלים שם קשיו ובונדוק את אותו סוג ריגוש היה לי בתור בחורים כשהיינו הולכים לכל מיני שולם זוכרים ואו

והיה לזה טעם מיוחד במינו!!! גם היום שב"ה אני נשוי... ויכול להרשות לעצמי לקנות פיצוחים לשבת  ופקאן
למה?? כי  חינם!!!זה לא זה... כי סו"ס עדיין זכרנו את הקשיו אשר נאכל בתור בחורים  אאאפפס... .זה... זה..

אגוז פקאן עולה הרבה כסף... גם אם יש לי ב"ה אפשרויות ואני כבר לא קונה רק במאה גרם... אז אני קונה 
גרם פקאן... אבל בתור  488סנדק ואז אני אתעשר יש סיכוי שאני אקנה גם  אם אני אהיהבמאתים גרם... ו

בחור זה... זה... זה היה בלי הגבלה... יש תמיד שולם זוכרים על ימין ועל שמאל ואתה אף פעם לא צריך להיות 
קונה מאתים  פעם אחת אתה ... כי אחרי החתונה)כמובן שזה קצת מגוחך... אבל מסיבה אחרת לגמרימחושבן ש... שזה נגמר... 

... ואז אתה באמת מאבד של הציבור כולו לך שבועיים בארון מחוסר עניין זה פשוט נשאר זה... ואז פעם אחת ולא גומרים את גרם פקאן
שכשאני אתחתן אני דבר ראשון אמלא את המקרר  נוצצות יםשבתור בחור דמיינתי בעיני "בןזהב הל"את כל הריגוש... כנ"ל לגבי ה

שקניתי "לא רצו" להיגמר עד  ליטר חלב שלושבר אחרי שבוע ימים שהיגוש הזה עשיהיה בשפע בשפע... הרבשלושים שקיות חלב... כדי 
 (שהחלב התקלקל... ואז נרגעתי... פתאום עבר לי הריגוש של האינסוף חלב...

אגב: זה ההסבר הפסיכולוגי הפשוט של ההתמכרות להימורים... כי כשאני עושה הימורים... זה אומר שיש 
שקל וגם אחרי שהרווחתי אף אחד  28.888ת!!!! למה? כי אני יכול להרויח עכשיו בפני אפשרויות בלתי מוגבלו

)מאי אולמיא דהגרלה הזו מההגרלה הבאה... אם בהגרלה הזו אני חולם לא מפריע לי להרויח שוב... גם בהגרלה הבאה... 

קח בן אדם  (שהיא לא התחילה. למרות אז למה שאני לא ארויח גם בהגרלה שתבא אחריה...... עוד לפני שהרווחתי להרויח
שקל??  58.888שהתמכר להימורים ותנסה לגמול אותו... תציע לו הצעה קוסמת: מה אתה חולם... להרויח 

שקל בלי להגיע  58.888אין בעיה... בא תעבוד אצלי במשרד ואתה תקבל תלוש משכורת רשמי של 
דבר לעניין... למה??? כי מי שהתמכר ?? מה פתאום!!! אתה בכלל לא מהימורים!!!! זה ישכנע אותול

הוא יכול להרויח  שכל פעם מחדששקל עלובים... הוא חולם  58.888להימורים זה לא שהוא חולם על איזה 
שקל שגם אותם הוא יכול להכפיל... יש פה מעוף אינסופי שאף מיליונר בעולם לא יכול לספק אותו...  58.888

מכור... יכול תמיד לעשות אותו בל... יש לו עשרים מיליון שקל!!! אבל גם מיליונר גדול מאוד סו"ס הוא מוג
זה הריגוש של לוטו ותמיד לזכות בעשרות מיליונים ולהמשיך הלאה לזכות שוב בעוד מיליונים בלי סוף... 

לכן שום הוצאה לא מרתיעה אותו... גם ההוצאה הכספית הכי הזויה לא עומדת כמשקל בפני  אדם מכור!!!
ח" הדמיוני שיש לו... אז נכון שיש לי חובות של מאה אלף שקל כתוצאה מההימורים... אבל אני חי ה"ריוו

 בבועה דמיונית של אאאאינסוף כסף... זה לא שווה??? 
ריגוש שנאחז באינסופיות!!! כל זמן שאני מתוגמל בייחס למה  חינם זה ריגוש חסר גבולות!!בקיצור: 

 זוכאן אין גבול..  חינם...המון המון... עדיין זה מוגבל!!! אבל כשמדברים על  שעשיתי... אז אפילו שאני ארויח
ולכן כמה שעם ישראל כבר יצאו ממצרים וכבר זכו להגיע לכל המדרגות הכי  העוצמה של עונג החינם!!!!

 גם סו"ס !!!חינם!גבוהות... מן... באר... ענני כבוד... קבלת התורה... עדיין זכרנו את הדגה אשר נאכל במצרים 
היישר מידו הפתוחה והרחבה של הקב"ה... אבל עדיין אנחנו לוקחים אחריות על  שאנו מקבלים המון...כעת 

למעשים שלנו!!! אז כמה שאנחנו מיליונרים אבל יש בייחס מוגבל ו תגמול מותאםהמעשים שלנו... ממילא ה
 על הבר...  ... חינםלזה סוף... אבל כשזה חינם?? אז חחחחינם

והתמכרתם שם "וכידוע: התמכרות ועבדות הולכים ביחד...  זה ראש של עבד!!! זו תפיסה של התמכרות!!!
 ... ואתה חושב שזה סיפורי יציאת מצרים???"לעבדים ולשפחות ואין קונה

דא עקא שאנחנו עמוק עמוק שם...   הלוואי ופעם היינו!! היינו!!!וזה היה עבדים  הלוואי... הלוואי
לא מרויח מהחיבור שלו לרשת... כי...  ולא טיפש... ותסביר לו בהיגיון שהואן אדם נורמלי אם תבא לב

 בשורה התחתונה זה הורס לו את איכות החיים... והוא מפסיד מהמכשיר הזה הרבה יותר ממה שהוא מרויח...
חים יש אולי ויכו שיהיה ברור... נדמה לך שיש פה ויכוח?? מה פתאום!!!! אתה חושב שהוא לא מבין???

הוא מבין את זה הרבה יותר טוב ממך בעצמך...  בקורונה... או בפוליטיקה.. אבל בנושאים האלו אין ויכוחים!!!
 א מתנתקים מהרשת למרות שזה מחריב את כל מה שיש להם... ולמה??רוב הבני אדם בעולם לובכל זאת!!! 

החוסר  יש לך הכל בחינם... יש לך הכל בלי הגבלה... זה הסוד של החיבור של הרשת... כי תכל'ס... זה חינם!!!!!
אבל זה נטו עבדות!!! זה לא לרדת ממנו!!!  קשה מאודש גבולות הזה... הבלי הגבלה הזה הוא דבר ממכר

לדבקות באין סוף ברוך הוא...  -פתיחות... אלא בועה.. לא נותר לנו אלא להמיר את הריגוש הזה של האינסוף
זוכים להיות עבדי ה' ולא עבדי פרעה... זוכים  תרים על האין סוף של החינם... אלאלהבין שאנחנו לא מוו

 !הוארוך ב רבה לאין סוףיקמ"ט שערי  טומאה באין סוף של מ"ט שערי להמיר אין סוף של
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 לא להשאיר את הנייר חלק:

שבועות בקירוב שלא יורדים גשמים... אמנם  הכבר שלוש
לעת עתה אין בזה משום עצירת גשמים... בפרט שאנחנו 
בחודש טבת שחז"ל אומרים: טובה שתא דטבת 

טובה שנה שחודש טבת הוא אלמנה ללא  -ארמלתא
בריא לאדמה שיהיה לה קצת מנוחה גשמים... כלומר: 

)ומדובר כשירדו גשמים לפני כן... וב"ה ירדו...( אבל 
עדיין!!! עדיין אנחנו רוצים גשם... ובפרט שיש לנו זכרונות 
טובים משנה שעברה... כן... בשנה שעברה היה שטייגן 
גדול בתקופה הזו... רבבות אלפי ישראל התחילו ללמוד דף 

וארובות השמים פשוט נפתחו היומי עם כל החשק... 
ו"יערוף כמטר לקחי תזל כטל אמרתי..." וכולנו היינו רוצים 
שוב לפגוש את החיוך הזה... אולי זו ההזדמנות להתחזק 
בייתר שאת ובייתר עוז בעסק התורה!!! סו"ס לילי טבת 

 הארוכים... 
בפרט שאנחנו נמצאים ב"אשטיקל סגר..." ואין לנו איפה 

. ובדיוק כעת הדף היומי עוסק בענייני לבזבז את הזמן..
הפרשת שבוע שמדברים על מצה זו שאנו אוכלים על שום 
מה... כן... זו אותה מצה שאכלנו באותו ליל סגר... שאמנם 
איש לא יצא מפתח ביתו עד בוקר אבל כולנו הבנו שהסגר 
הזה הוא לא סגר של בית הסוהר... אלא זה סגר מסוג 

הפריע כביכול לקב"ה בעבודה אחר... סגר ש... שלא ל
היסודית לעבור בארץ מצרים בלילה הזה ולעשות שפטים 
בכל המעיקים לשכינה... כן... צריך לדעת שסגר זה סוג של 
כלי!!! הסגר אומר ליהודי תכנס הבייתה... עושים פה 
שיפוצים... עושים פה הכשרה מסיבית לקראת התיקון 

שניה לצד... השלם עם מיכשור כבד מידי... אז תזוז 
תחכה... אל תדאג... משהו טוב קורה... מתבשל פה משהו 
מתחת לפני השטח... צריך לדעת שאליבא דאמת זה מה 
שעומד מאחורי הסגרים האלו... האם אנחנו נבין את זה 
במהרה או לא... לא יודע... יתכן שהסגרים האלו יסתיימו 
 עם איזה חיסון ונחזור לשגרה... אבל האמת הזו תשאר

אמת!!! סו"ס אנחנו יהודים ואצל יהודי הדברים לא 
נגמרים כאן... הקורונה לא התחילה באשמת העטלפים 
ולא הסתיימה בזכות פייזר... לא זה ולא זה!!! יש פה 
תיקונים מסויימים שצריכים להיעשות והם נעשים... זה 

ואם אנחנו נותנים לקב"ה את שרביט ההנהגה קורה... 
ים איתו ולא דורשים ממנו הסברים ומקבלים אותו והולכ

בכל מחיר... אז נהיה סמוכים ורגועים שמשהו טוב קרה 
פשוט איתנו השנה הזו!!! ומשהו טוב קורה איתנו כעת... 

 אמונה!!!!!
 



 

  

 ברוך הבא לגן ה"פעמון..."

נמצאים אנו בפתחם של ימי השובבי"ם הקדושים... 
ואנחנו לקראת סוף חודש טבת ששייך לשבט דן!!! 
ימי השובבי"ם מאוד מאוד קשורים לשבט דן... ולא 
לחינם בדורות האחרונים התחילו לעשות עסק 
גדול משובבי"ם כי... כי אנחנו דור שיש לו את כל 

ף לכל המאפיינים של שבט דן... זה דור שהוא "מאס
המחנות..." כן... שבט דן התייחד בזה שהוא היה 
צועד בסוף מחנה ישראל וכל מי שנאבד לו משהו 
הם היו מוצאים ומחזירים... וכמובן שזה לא רק 
כפשוטו... אלא עיקר הכוונה היא שכל מי שהיה 
נחשל בעבודת ה' והענן היה פולט אותו החוצה... 

ו בחזרה הרי שבט דן היה מאסף אותו ומחזיר אות
תחת כנפי השכינה... וגם כיום... הדור שלנו הוא דור 
מאסף לכל הנשמות שבמשך הדורות נדחו ונפלו 
ויצאו ממקור הקדושה... הרי סו"ס "לא ידח ממנו 
נידח" ותפקידו של הדור שלנו הוא לאסוף את כל 
הנשמות האבודות ולהחזיר אותם בחזרה למקום 

ל מיני דברים שלהם... וזה ההסבר הפשוט ביותר לכ
לא מובנים שמתרחשים בדור שלנו... כל מיני 
אבדות למיניהם וכל מיני נשמות שמסתובבות כאן 
בעולם הזה ואנחנו לא מבינים מה תפקידם.. אז זהו 
שיש פה מאסף לכל המחנות וכל הדורות... עכ"פ 
תמיד כשהתורה מדברת על שבט דן... הסמל 

ראות את זה )ניתן לוהדוגמא זה שמשון בן מנוח!!! 
בקרבן של נשיא של שבט דן בהקמת המשכן שאת רוב 
הקרבן שלו הוא הקריב כנגד מה שאירע עם שמשון וברור 
שזה לא שהוא "שכח" מכל שאר בני השבט ו"נתפס" על 
מישהו אחד... אלא שמשון הוא המדגם המייצג של 
המאפיין הכללי של שבט דן... אותו דבר ניתן לראות 

שמברך את דן ש"ידין עמו כאחד  בברכת יעקב אבינו
שבטי ישראל" והברכה הזו שוב מיוחדת לשמשון... ואתה 
מבין לבד שיעקב אבינו לא בירך רק איש אחד מכל 
השבט... פשוט וברור ששמשון הוא מדגם לכל המאפיין 
של שבט דן וממילא כשיעקב אבינו מדבר על שמשון הוא 

 -שבטמדבר כאן על התכונה הכללית שמאפיינת את ה
שמשון הגבור זה לכאורה אחת הסוגיות  עכ"פ(

הסבוכות ביותר... כי מצד אחד יש עליו התבטאויות 
מבהילות בחז"ל... כתוב שהוא היה קדוש ה' ונזיר 
אלוקים ורוח ה' היתה מפעמת בו בעוצמה כ"כ 
גדולה עד כדי שזה היה מוקרן גם כלפי חוץ בגבורה 
בלתי נתפסת... זה דבר שלא מצינו אצל קדושי 

ון אחרים!!! ולא זו בלבד אלא ויעקב אבינו עלי
בכבודו ובעצמו כמעט בטוח ששמשון הוא משיח 
ה'... ובסוף שלא... גם אז יעקב אבינו נושא תפילה 
מיוחדת על שמשון שיצליח לכה"פ במותו להתחזק 
ולהתנקם בפלשתים... בקיצור: שמשון היה מלאך 
אלוקים באופן שאין לנו השגה בקדושתו!!! אבל 

שני מי שיקרא בנביא שופטים על שמשון זה  מצד
לא נשמע ככה... כתוב שם שהוא התחתן עם אשה 
מבנות פלשתים ואח"כ עם דלילה שדלדלה את 
כוחו ובסופו של דבר היא גם הצליחה... אז מה 

 הפשט בזה??? 

איך מסתדרים עם זה?? אז בדורות עברו וגם היום... 
נים את הפתרון הכי טוב זה להגיד אנחנו לא מבי

זה... זה לא כפשוטו וממשיכים הלאה... ו... וזה 
נכון!!! כי אנחנו באמת לא מבינים... אבל דווקא 
בדור שלנו שיש כאלו פיתוים וניסיונות בעבודת 
ה'... דווקא בדור שלנו צריך טיפ טיפה כן להבין את 

 מה שאנחנו לא לגמרי מבינים...

ח ה' ובכן: על שמשון הגיבור יש ביטוי: ותחל רו
לפעמו במחנה דן!!!! דורשים חז"ל: לפעמו מלשון 
פעמון... שרוח הקודש היתה מקשקשת בו כמו 
פעמון... מה הפשט?? מה זה פעמון?? מבאר המכתב 
מאליהו: המבנה של קול הפעמון שהוא מצלצל 

 ומפסיק... שוב מצלצל ומפסיק... 

כששמשון היה במחנה דן... שם התגלה רוח ה' מסוג 
 !! של פעמון!

יום אחד רוח ה' מפעמת בו בעוצמה אדירה... הוא 
עולה ומתעלה עד השמים... ופתאום אחרי כמה 
ימים... אופס... הפעמון הפסיק לצלצל... זהו... אין 
מוייחין... אין אורות... פתאום מגיעים ניסיונות 
קשים... ו... ולפתע שוב!!! שוב הפעמון מצלצל... שוב 

לה ומתעלה בדרגות הכי רוח ה' מפעמת בו והוא עו
גבוהות בעבודת ה'... ואז שוב קריסת מערכות... 
הפעמון הפסיק ושוב שמשון מוצא את עצמו מול 

 הניסיונות הכי קשים... 

זה רוח ה' יחודית מסוג פעמון שמאפיינת את שבט 
במחנה דן!!! וזה קשה...  --דן!!!! ותחל רוח ה' לפעמו
 אוהו... זה מממזה קשה...

.. מי שמזדהה עם התיאור הזה בנימה אוי אוי. 
האישית מבין יותר מידי טוב על מה אני מדבר... וזה 

 שובר את הלב ומתסכל!!! 

תבין: על פי רוב יש לכל אחד את הרמה הרוחנית... 
יש לך עוייבדים גדולים שהניסיונות שלהם זה בערך 
שם בק"ש מגן אברהם... או טלטול מן הצד בבין 

ש אנשים פשוטים השמשות... ומאידך י
שההתמודדויות הרוחניות שלהם הן בשפל 

 המדרגה... כל אחד והגרף שלו... אבל אני??? 

מצד אחד אני בחור עויבד... יש לי מושגים 
בהתמדה... יש לי מדרגה בעבודת ה'... אני בחור 
באמת מרומם... ומצד שני... פתאום מגיעות 
 התמודדויות בשפל שפל המדרגה... וזו תחושה של

"נשאתני ותשליכני..."  מי אני??? יום אחד אני ראש 
הסנהדרין... ולמחרת אני מרגיש ראש השודדים... זה 

 שובר את הלב... ופה הסכנה הגדולה!!

להבין על מה זה יושב... להבין שאתה לא פיצול 
 אישיות... אלא מאי?? 

פשוט יש לך פעמון!!!! מצד אחד רוח ה' מפעמת בך... 
ף אחד לא יכול לעמוד במחיצתך... וכשהיא מפעמת א

אתה בבחינת שמשון הגיבור... אבל בבת אחת 
פתאום הפעמון הפסיק לצלצל ואתה בבת אחת 
מתמודד מול הניסיונות הכי קשים... וכאן החכמה 
היא לא להיבהל!!! להישאר גיבור!! לא להסיק 
מסקנות שליליות על עצמך... להישאר בעבודת ה' 

ין שאמנם ביומיים האחרונים למרות המעידה... ולהב
הפעמון הפסיק לצלצל... אבל חבי כמעט רגע ועוד 

 רגע הוא שוב חוזר לצלצל... 

זה המאפיין של שבט דן!! של שמשון הגיבור!! ויש 
בני עליה מרוממים ביותר שזה סוג עבודת ה' 
שלהם... ומאוד מאוד חשוב להבין את זה!! 

ה סדר כשמבינים את זה... זה מרגיע... זה עוש
בראש... אתה קולט שאתה לא איזה פיצול אישיות... 

הייתי אלא בסה"כ רוח ה' מפעמת בך כפעמון!!! 
  מגדיר את זה ככה:

בסולמו של יעקב יש חלוקת עבודה, בראש הסולם 
נמצא יוסף ובנימין שכולו צדיק וידיד ה' ואסור לו 
לרדת מהסולם... אסור לו ליפול!!!! מאידך: 

צא יהודה שהעבודה שלו זה בתחתית הסולם נמ
אדרבה... להיות למטה ולטפס ביציבות במעלות 

 'דן גור אריה  -הסולם... ו... ואילו התפקיד של דן זה
מן הבשן', המשבצת של דן בסולם של יעקב,  י ז נ ק

 יורדים בו...--שעולים וזה להיות המלאכי אלוקים 
רצוא ושוב!!! יום אחד הוא מזנק גבוה גבוה עד 

)עד טל חרמון שגבוה עוד יותר מגיע השמיימה...  שראשו

ולמחרת בבת  מהררי ציון, ששבט דן מתגוררים שם ב'לשם...'(
דן... יורד מטה מטה במורדות הירדן -אחת הוא יר

עד שיהודה מקבל וקולט אותו שם למטה למטה 
במקום הכי נמוך בעולם ב'ים המלח' שבנחלת 

וחות ואומר יהודה... יהודה מקבל אותו בזרועות פת
לו לא נורא... מה קרה? היתה לך מעידה... חזור 
בתשובה, מודה ועוזב ירוחם... זו השליחות של דן... 
להיות המלאך הזה שחי כל הזמן ברצוא ושוב.. יום 
אחד למעלה ויום אחד למטה... ולא להתבלבל 
מזה!!! לא לאבד ראש... לתקן את חטא אדם 

. התחבא... הראשון שברגע שהוא חטא הוא ברח..
 נעלם... 

לא!! לדעת להתעלות מעל הנפילות... לא לחינם 
שבט דן הוא מרובה באוכלוסין... כי... כי דן הוא 
היחיד שיש לו את המיומנות איך להתנער 
מנפילות... איך לדעת להמשיך הלאה ולא להיתקע 
שם... ממילא מכל השבטים איכשהו מגיעים אליו... 
כל יהודי מי"ב שבטים שיום אחד מצא את עצמו 

ידה רוחנית... הוא לא יודע איך לאכול את זה... במע
הוא הרגיש שהענן פולט אותו החוצה... הוא מרגיש 
שהוא לא שווה כלום... וברגע שיהודי מרגיש לא 
שווה... מי מתנפל ומסתער עליו באותו רגע? 
עמלק!!! ויזנב בך כל הנחשלים אחריך... כשעמלק 

אוכל...  מזהה יהודי ברגעים של חולשה... בשבילו זה
עמלק מגיע בצורה יסודית ומתחיל לשכנע אותך 
במה שאתה כבר משוכנע... תקשיב... אתה לא 
שווה... אתה בלאו הכי מחוק... תראה... כמה 
שניסית להתחזק... תראה איזה מחשבות זרות יש 
לך... אתה בהמי... אתה אפס... בא... עזוב אותך.. 

. ברשת יש צחוקים... לפחות תהנה מהחיים..
וכשעמלק נטפל ליהודי ומזנב אותו ונותן לו תחושה 
של זנב... מי היחיד שיכול להגיח ראש בראש מול 
עמלק ויש לו מה להגיד לעובד ה' ברגעים הכי 

 אפלים שלו??? דן!!!! 

שמשון מגיע לאותו בחור ואומר לו... מה יש? היתה 
לך מעידה?? ולכן מה?? לכן אתה לא שווה גרוש?? 

תה כמוני!! אתה פעמון!!! רוח ה' מה הקשר??? א
מפעמת בך כפעמון... מקשקשת בך כזוג... זוכר 
שלפני חודשיים עשית שטייגן עצום והיית שתול 
בבית ה' בקדושה ובטהרה?? אז הפעמון צלצל... 
וכעת הוא הפסיק... ועוד רגע הוא חוזר לצלצל... אל 
תשבור את הפעמון הזה... תגיד לעמלק שאתה לא 

איתו... כי עוד רגע יש צלצול... עוד רגע  יכול ללכת
 הפעמון שוב מצלצל ואתה חייב לשוב... 
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פעם כבר הוזכר בגיליון זה שהניגוד הקיצוני ביותר 
לשבט דן זה... זה בנימין!!! בנימין הוא ידיד ה'... 
ישכון לבטח עליו חופף עליו כככל היום!!! בנימין 

לעזוב  כל הזמן צמוד לשכינה... אסור לו רגע אחד
את הבית מדרש... יהודה מתנצל בפני יוסף 
ומסביר לו: את בנימין לא לקחנו איתנו למצרים... 
למה? פן יקראנו אסון!!!!! אם לבנימין יש מעידה 
רוחנית זה אסון!!! זה בלתי הפיך!! אין לו סיכוי!! 

 אין לו דרך חזור!! זה בנימין... 

בנוי אבל אצל דן זה בדיוק הפוך... אדרבה... זה 
ככה!!! זה בנוי בצורה של פעמון... פעם אחת הוא 
בשמים... ולפעמים יש לו ניסיונות בתחתיות 
ארץ... אצל דן יש אסון מסוג אחר!!! אתה יודע 
מה האסון של דן??? אני אגיד את זה קצת 
בציניות... האסון של דן זה הטלפון שבור שיש לו 
עם בנימין... כן... זה אחד הדברים המרתקים 

 ביותר בדורנו...

אתה יכול לראות שני עובדי ה' אמיתיים... 
שהמכנה המשותף ביניהם זה באמת העבודת 
ה' המרוממת והצרופה שיש לשניהם... אבל הם 
לא קולטים שעדיין יתכן יש תהום שמפרידה 
ביניהם!!! כי אחד הוא עובד ה' נוסח דן... והשני 
הוא עובד ה' נוסח בנימין... שניהם נפגשים 

אותו בית מדרש ושניהם אוחזים במדרגות ב
ובהשגות הכי גבוהות!!! ואז העובד ה' נוסח 
בנימין... הוא מאוד מאוד שמור ולא מסוגל 
להבין שיש ניסיונות בעבודת ה'.. הוא תמיד 
יצטט לך את הזוהר שאומר שמי שפוגם 
בקדושה לא מועילה לו תשובה... וזה נכון!! אבל 

לבנימין זה נכון... אם  !!!זה נכון לולמי זה נכון?? 
הוא לא יכול לרדת  אסון!!בנימין יפול יקראנו 

מת!!! --למצרים... כי אם בנימין עוזב את אביו ו
ובנימין מבין את זה!! ולכן הוא כ"כ זהיר וכ"כ 
שמרני וקנאי... ובנימין צודק בתפיסה שלו!!! כי 
אצל בנימין זה באמת קריטי... אם בתקופה של 
משכן שילה בנימין הוא לא לגמרי ידיד ה' 

ום... ה' ירחם... שם והקב"ה לא חופף עליו כל הי
קורה האסון הנורא של פילגש בגבעה ושבט 
בנימין כמעט כולו נכחד... שבט בנימין מכיר את 
הסכנות שלו ולכן הוא כ"כ זהיר וכ"כ אדוק 
בלהישאר צמוד לאינפוזיה ולא להיכנע לשום 
דבר שחורג טיפ טיפה מהגבולות של החיל 

דא עקא שבנימין והסורג של ביהמ"ק!!!! 
ודן מספר לתומו...  נפגש עם דן!!! פתאום

שלפעמים יש לי ניסיונות לא פשוטים... 
ולפעמים כמעט קורות לי כל מיני מעידות... וזה 
מאוד מאוד קשה לי אבל ב"ה אני תמיד חוזר 
לעצמי ומתאושש... ובנימין מזדעזע עד עמקי 
נשמתו!!! מה???? היה לך נפילה בקדושה?? אין 

וק!!! אני לא מוכן תשובה!!!! אין!! אתה מח
להמשיך ללמוד איתך חברותא... אתה תטמא 

 אותי...  

מה... שבוע שעבר היה לך ריפיון וקנית שבועון 
חרדי..?? מה... וקראת אותו?? אתה?? אתה 

דן פתאום מתכויץ  וזה האסון של דן!!!מחוק!!! 
כולו... הוא רואה את העיניים הקדושות והבוערות 

צא  -צועק עליו גיוואלדשל בנימין השמור ש... ש
טמא... והוא פתאום נזכר כמה שהוא באמת 

 טמא... אבל לא!!! תבין דן... יש לך תפקיד אחר!!!

אתה מומחה בתנודות  התפקיד שלך זה פעמון!!
 לפעםרוחניות של רצוא ושוב... וכשרוח ה' מתחילה 

בך... אף אחד לא עומד במחיצתך... גם בנימין ידיד 
סוגל להגיע למדרגה הרוחנית שלך... ה'... גם הוא לא מ

יש לך גבורה אדירה שאין אותה לאף אחד!!! רק מה?? 
המחיר של הפעמון הזה שבאופן פתאומי הוא עוצר... 
ואתה צריך להתלמד לא לאבד את הראש... ולדעת 
שלא נורא... נכון שבשבועיים האחרונים אין לך חשק 

שפתרת ללמוד בגרוש... נכון שהיה לך אתמול סדר ב' 
סודוקו מחוסר מצב רוח... נכון ששלשום היו לך 
מחשבות בלתי נשלטות והרגשת כמו חיה רעה... אבל 
אל תבהל!!! תחזיק מעמד... אל תאבד ראש!!! תעשה 
מאמץ עליון להתחזק כי עוד רגע הפעמון שוב 
מצלצל... ותצלח עליך רוח ה' ואתה שוב תזנק כמו גור 

ריך לעשות חשבון נפש )ואז כמובן צאריה מן הבשן... 
מסוג של התייעלות איזה ממזערים את המעידה הבאה... או 
איך מצליחים להחזיק מעמד ולא ליפול בכלל גם כשהפעמון 

  מפסיק...(

בקיצור: יש אסון נוסח בנימין ויש אסון נוסח דן!!! 
מת!!!! אם --אצל בנימין האסון הוא ועזב את אביו ו

ר באסון... אבל דן?? הוא עוזב את אביו לרגע זה נגמ
לדן יש רגעים של חולשה... אצל דן מעידה רוחנית זה 

דן לא קולט את -בכלל לא אסון... אם כבר אסון זה ש
המבנה הרוחני שלו... הוא לא קולט שהוא פעמון!! 
והוא נשבר מזה שהוא לא יציב כמו בנימין שתמיד 

 תמיד דבק בה'... זה האסון של דן!!!! 

--- 

.. ננסה להבין: באמת מה העניין כעת קצת עומק
בפעמון הזה של דן?? מה התועלת בחוסר 
היציבות המתסכלת הזו.. שיום אחד הפעמון 
מצלצל בשיא העוצמה ואתה מטפס לשמים. ויום 
אחר הפעמון בשביתה ואתה בקריסת 
המערכות?? איזה מין שליחות זו?? בשביל מה 

 זה??

 העניין הוא כך: 

יש עוד מישהו  ל המחנות','מאסף לכלא רק דן נקרא 
זה לשון  הנפש הישראלית!!!שזכה לתואר הזה... 

כי הוא יתברך שמו הנפש החיים שמבאר: )ש"א פ"ו( 

אחר שברא כל העולמות, ברא את האדם אחור 

בריאה נפלאה, כח מאסף לכל למעשי בראשית 

שכלל בו כל צחצחות אורות הנפלאות  המחנות,

והעולמות והיכלין העליונים שקדמו לו, וכל תבנית 

הכבוד העליון בסדר פרקי המרכבה וכל הכוחות 

כולם נתנו כח וחלק מעצמותם הפרטים... 

בבניינו ונכללו בו במספר פרטי כוחותיו 

כלומר: מצד אחד הנשמה חצובה מהמקום   שבו"

ומאידך הנפש שורשה  הכי גבוה למעלה מהכסא...
דווקא השילוב המנצח מהמקום הכי נמוך ומגושם... 

שזה מה שנותן כח ליהודי להיות  הזה הוא 'כח מאסף'
המושך בכל החוטים של כוחות ההשפעה כולם,   

ממילא דווקא ככל שהיהודי הוא כח מאסף של יותר 
ויותר כוחות מנוגדים בבריאה... כך הוא עושה תפקידו 

וד כל העולמות...  רגע רגע... בשביל שלא בחיבור ואיח
תחשוב שאני מדבר דברים מופשטים... בא נתרגם את 

 זה לדוגמא פשוטה: 

עמוד חשמל הכי  ארון חשמל,ויש  עמוד חשמליש 
שגרתי ברחוב, יש בו מתח גבוה מאוד שמי שח"ו 
נוגע בזה מת במקום.. לעומת זאת דווקא הארון 

ל של הרחוב, חשמל שמפעיל את כל העמודי חשמ
דווקא שם כמעט ולא מתחשמלים, וגם אין שם 

!!!! כולם מבינים שדווקא ולמרות זאתמתח גבוה... 
הארון חשמל הלא מרשים הזה, כאן מפעילים את 
ככל החשמל... והוא הרבה יותר חשוב מכל עמוד 

כי לעמוד חשמל יש תפקיד  ולמה?? חשמל אחר... 
קידו די פרטני, הוא משמש כעמוד חשמל שתפ

להעביר רצף של מתח חשמלי מהעשר מטר 
'כח שמאחורה, לקדימה, ואילו הארון חשמל, הוא 

שאליו מתקבצים כל חוטי החשמל של כל  מאסף'
הרחוב, והתאורה, והבתים... והוא לוח הבקרה 
שלהם... ממילא ארון חשמל הוא הרבה יותר 
חשוב... אם עמוד חשמל נופל, זה לא נורא, תוך 

חוטים אחרים והכל יסתדר... אבל  חצי שעה נמתח
אם הלוח חשמל 'הלך', כל מערכת החשמל ניזוקה 

המלאך הכי  על אותו משקל,ולך תתקן את זה... 
קטן הוא קדוש וגדול לאין ערוך יותר מהיהודי הכי 
צדיק בדיוק כמו עמוד חשמל שיש לו מתח גבוה, 

יהודי זה לא  כח מאסף,אבל למרות זאת יהודי הוא 
ל אלא ארון חשמל שכל הכוחות עמוד חשמ

נאספים אליו, וממילא יש בו כח למשוך בחוטים 
 ולהיות הפותח וסוגר של כל ההשפעות כולם...

ככל שהיהודי הוא יותר ויותר כח  ומעתה:
מאסף של כוחות קוטביים ומנוגדים שיש 
בעולם ככה הוא יותר ויותר כלי ראוי לקדש 
שמו ית' בעולם! שתבין: היהודי הקדוש 
שנמצא 'בשמים ממעל', כשהוא יגיד ק"ש... 
הוא ימליך את ה' רק 'בשמים ממעל', אבל זה 
לא מספיק... כי מה יהיה 'על הארץ מתחת', 
מי ימליך שם את הקב"ה?? בשביל זה יש לנו 
עובד ה' שיש לו פעמון יחודי שמצד אחד 
ראשו בשמים ומצד שני לפעמים הוא מוצב 

היום ומשיב  ארצה... כשהוא!!!! כשהוא יודע
אל לבבו שה' הוא האלוקים, אז הידיעה הזו 

'בשמים ממעל ועל הארץ מתחת מתפשטת 
כי אותו יהודי נמצא גם שם וגם  אין עוד',

שם...  בשביל זה צריך את הניגודים הכ"כ 
קיצוניים... ומאוד חשוב למי שהוא כזה, לדעת 
על מה זה יושב... אל תחשוב שאתה רשע 

תה חסר עקביות וחסר ופושע, אל תחשוב שא
סיכוי, תבין שזו גופא השליחות שלך!! תדע 
שדווקא בדרך זו אתה יכול לקדש את שמו 
יתברך ביחוד הנעלה ביותר שאחרים לא 

 יכולים. 

כן... זה הכח של שבט דן!!! לשבט דן היה את 
היכולת לקחת אנשים שפלט אותם הענן 
ולהחזיר אותם לקדושה... איך?? כי עובד ה' 

דן יש לו אחיזה שם!!! יש לו שם רגל... משבט 
יש לו רגעים של נפילה... שנותנים לו כלים 
להבין מי שנמצא שם ולהעלות אותו משם... 
או בדרך של קירוב... ולאו דווקא... הדברים 

 נעשים גם בצורה יותר שמימית...
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    הצצה לדף היומי... ...אפיית מצות בבוקרו של יום הפסח

כעת התחלנו את הפרשיות שעוסקות ביציאת מצרים... וגם בדיוק כעת עוסקים לומדים פסחים במסגרת דף היומי... אז  
 הקרוב שיגיענו ה' אליו שמחים בבנין עירך וששים בעבודתך... הצצה קטנה לחג הפסח

חסל סידור  לפתיחת שערי העזרה... .ב"ה תרועת החצוצרותבדקות האחרונות נשמעה עלות השחר... יום ט"ו בניסן... ובכן: 
יציאת מצרים  סיפורמצווה היקרה של ככל משפטו וסידורו... יש בלב איזושהי תחושה של געגוע ופרידה מהפסח כהלכתו 

הגיע זמן ק"ש של שחרית... שגם שם אנו זוכים מידי יום  באו ועודדו אותנו שהנה... שכעת עבר זמנה... אבל תלמידי ר"ע
הגברים תפסו את הרגלים בזריזות והלכו לבית המקדש... אבא   יום צאתך מארץ מצרים... את להזכיר להזכיר!!!לכה"פ 

... כן... כל הגברים ליו"ט בשר שלמים לכל המשפחה אכילת ש חגיגות כדי שיהיה מספיקוסבא הצטיידו עם קרבן ראיה ושלו
אנחנו האמהות קמנו בזריזות... אין זמן!!! הרבה עבודה לפנינו... צריך להכין סעודת יום טוב!!! בל נשכח ו יצאו לדרך... 

יתה מהר לסעודת יום טוב... היום הגברים יש עליה אחת פחות משבת... למה?? כדי שיחזרו הבי של יו"ט שבקריאת התורה
גם אם יש קרבן מוסף... אבל לא יתעכבו הרבה זמן בבית המקדש... זה לא סוכות שיש ניסוך המים וערבה וכו'... זה פסח!!! 

 זה רק בשעה ששית... ומיד אחרי התמיד הם יחזרו לשמחת יו"ט... 
כל ת יום טוב!!! בטח... אצלנו לא אוכלים לחם מאתמול... ית מצות לסעודטוב... צריך לגשת בזריזות ל... ל... ללישת ואפי---

דיוק ביום טוב לאכול מצה מלפני מאכלים משובחים... אז בב . ובפרט ביום טוב שיש עניין להתענגבוקר אופים פת מחדש..
 טוב!!! יוצאים למשימה... אופים מצות!!!  שבוע?? אין על מה לדבר...

אמא הוציאה בזהירות את  הזדרז... כי השמש אוטוטו מתחילה לעלות ואסור לאפות מצות מול החמה...דבר ראשון ל ובכן...
היות מיוחד ש ביו"ט ואסור לנגוע בו... אבל ביו"ט של פסח יש היתר כלי המדידה... כן... בעקרון כלי המידה הוא מוקצה

דה של מצווה ובשביל מדידה כזו מותר להשתמש מדי מחשש חימוץ!!! אז זה נחשב אסור לאפות כמות של יותר מעשרוןו
 מוכנה עם העריבה עמדה כבר ה בדיוק בדיוק עשרון!!! דודה נחמהאמא נכנסה לזהירות לחדר של הקמח ומדד ביו"ט...

הוציאה כד של מים )שלנו( ודודה נחמה התחילה  מישהי אחרת )אחד לקיטוף ואחד לצנן את הידיים( ...ועם שתי ספלים של מים
 ... שללו

ללוש... אל תפסיקי אפילו רגע... אנחנו מחכים  ... תמשיכי... תמשיכי.. איפה יענקי... יענקי נעלם...  דודה נחמהרגע רגע.אבל 
איפה היית? במקווה!!!! הלכתי לטבול  ואז לפתע יענקי בן השש מופיע בריצה עם פאות רטובות..   ליענקי... איפה הוא???? 

... כעת תפרישי חלה... אה... להפריש חלה?? אז רגע... אני צריכה ליטול ... יופי... נו... דודה נחמהאוהולשם טהרת תרומה... 
 -ידים לתרומה... הדודה נטלה ידיים ומיד קרצה אחד מעשרים וארבעה מהעיסה... בירכה ואמרה הרי זו חלה... כעת יענקי

תוך כדי שאתה רץ כל הזמן "תעבוד" על הבצק ש... שלא אבל רררררוץ!!!  רוץ!!!! ררררוץ עם זה לגברת כהן השכנה...
 יחמיץ ח"ו... 

זה גם חלה שהיא תרומה לכהן ואסור שהיא תטמא וזר  זה לא צחוק... יש לי פה פצצה מתקתקת!!!יענקי רץ עם החלה!!! 
ה ובל ימצא והאוכלו גם בצק שאם ח"ו הוא מחמיץ זה... זה בל ירא כל אותה חייב מיתה... וחוץ מזה שהיא חלה... היאשאו

... היא כבר מכירה את הדפיקות . גברת כהן מיד רצה לדלת עם הכפישהחייב כרת.. יענקי דפק כמה דפיקות בהולות.
 על יודעת שיש פה חלת בצק שצריך להכניס אותהכבר הבהולות האלו... כשהיא שומעת את הדפיקות האלו בפסח... היא 

בחלה... בודקת אם ח"ו הכסיפו  היטב כהן כמובן לא לוקחת סיכון... היא מעיינת אלונקה כמה שיותר מהר לתנור... גברת
פניה... טוב... בסיידר... הבצק נראה ממש טרי... אגרוייסע ישר כח... יענקי חזר הבייתה והודיע שהמשימה הוכתרה 

יא רוצה שאני אקח את החלה... אוי... איך שכחתי... כשאמא אמרה לי שה אבל אז לפתע יענקי תפס את הראש!!!בהצלחה... 
אין אם ככה  שם קודש... שכחתי לכוין לשם ביאת מקדש...ל גם רצתי מהר למקווה וטבלתי לשם תרומה... ושכחתי לכוין

 !!! כדי לעלות למקדש... מנוס... אני צריך ללכת שוב למקווה
כה להסתובב כל הזמן ולהסתכל על רבקה הקטנה... גם לה יש משימה לא פשוטה... תוך כדי אפיית המצות היא צרי

הריצפה... לבדוק אם לא נפלה איזו חתיכת בצק על הריצפה... ואז היא מיד מרימה אותה... מנקה אותה... וקדימה לתנור... זה 
 ב"ה לא צחוק!!! אנחנו באמצע פסח!! חתיכה הכי קטנה של בצק שנשכחה על הריצפה ולא הגיעה לתנור זה חמץ גמור...

 שון של הבצק נגמר...העשרון הרא
זכתה לברך על הפרשת חלה... שוב יענקי הוזעק...  שניה... שוב נמדד עשרון... שוב דודה נחמהוכעת שוב!! עברנו לנגלה ה

 ב"ה גם זה הוכתר בהצלחה... רץ לגברת כהן עם ההפרשת חלה השניה...  הוא שוב
 צות טריות מוכנות לכבוד יום טוב...והנה... הגברים מתחילים לחזור מבית המקדש... ויש להם כבר מ

חגיגה שלימה!!! כשהגברים ילכו לבית המקדש להקרבת העומר  עוד פעם מחר בעזה"ש... יום ט"ז בניסן... יש לנו פה--- 
ת... שמחה משפחתית מיוחד לנו ביום הזה יש אבל לא רק!!!נאפה פה מצות לאותו יום... ו נקום בזריזות וכו'... אנחנו שוב

כל הבלגן של הקורונה... בקיצור: הוא הרגיש ירידה רוחנית סו"ס  שלנו בתחילת החורף היה לו קצת ריפיון בלימוד... יוחנן
כללית ויום אחד הוא החליט לתפוס את עצמו לידיים... והוא החליט לקבל על עצמו נזירות למשך שלושה חודשים עד חג 

וברוך ה' הוא עמד  (זה יהיה לך רק עבירה אחת גדולה... ל עצמך נזירות... אפילו לא בצחוק...)אגב: היום זה לא קשור... אל תעיז לקבל עהפסח!! 
בזה בגבורה... והיות ונזיר צריך להישמר מטומאת מת... אז הוא נכנס לבידוד של שטייגן... ולא יצא מהישיבה שלושה 

אבל ככה באזור  אולי שבוע שעבר נספר את ההתפתחויות שהיו שם( כ...)עזוב... זה לא היה פשוט כ" חודשים... ישב ולמד בהתמדה עצומה...
)זה חודש אדר הוא שלח מכתב הבייתה שהוא צריך לצאת בליל ששי לנקות בתי כנסיות בשביל לממן את הקרבן נזיר שלו... 

עלי!!!! אבא החזיר לו מכתב קפץ ואמר: קרבנות יוחנן  מיד אבא לא בא ברגל(ש הוצאה כספית חטאת, עולה, ושלמים ולחמי תודה... זה
הולך לגלח שם בלשכת  כנראה הוא !! והנה... בעזה"ש ביום ט"ז בניסןצא מהישיבה... הכל בסייידר... הכל עלי!עזוב... אל תש

צריכים להיות מוכנים  צריך להכין לו רקיקי נזיר... שהרקיקים האלו ... ו... וכמובןהנזירים ולבשל את האיל שלמים תחת הדוד
זה שלחמי תודה !! לעומת כן... רקיקי נזיר זה שלושים חלות.     ..בשעה ששוחטים את האיל נזיר "פ שיקרמו פניהם בתנור()לכה

וזהו!!!  ואילו ברקיקי נזיר זה רק שלושים מצות ועוד עשר חמץ...מצות ארבעים!!! כל ההבדל ביניהם... שלחמי תודה זה שלושים 
נזיר שזה רק המצות.. זה אפשר גם בפסח ואדרבה אפילו  ... אבל רקיקיסח בגלל החמץ שיש בופשר להקריב בפקרבן תודה אי א לכן

תורה... ואז יוחנן יקריב את !!! אז אנחנו בעזה"ש נאפה את שלושת סוגי המצות... חלות רקיקין ורבוכה לפי המתכון שמפורש במומלץ...
גם ו... עניין של אכילת בשר שלמים ת שלמי שמחה... כן... שלמי שמחה זה נטונאכל את הבשר ונצא בו ידי חוב הנזיר שלו וכאנחנו קרבנות

עם הבשר שלמים... כל הציבור קיבל אותו בשירת אשרי מי שגדול בתורה... אל  ופר...  כשיוחנן חזר מסאפשר לצאת ידי חובה שלמי נזירב
 אולי בשבוע הבא נספר על זה... ד הלום...עד שהוא הגיע ע תשאל... האיל נזיר של יוחנן הוא באמת שמחה גדולה!!! הוא עבר די הרבה
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 בקרוב ממש

 האם מותר לדבר על ה"בעיות" של הדור??
ישנה נקודה שצריך לברר אותה: החפץ חיים בשמירת הלשון 
מקדיש פרק שלם )שער התבונה פ"ד( על זה שאסור ללמד 
חובה על עם ישראל בכללות!! הוא מביא שם כמה מאמרי 
חז"ל על ישעיה שאמר "בתוך עם טמא שפתים אנוכי יושב" 
והוא נענש על זה... ומשה רבינו שאמר "תרבות אנשים 

 ממנו שבואל...  חטאים" ויצא
מכאן למדים שאסור ללמד חובה על עם ישראל ולדבר 

 בגנותם!!!
ולכאורה זה מאוד קשה: כי.. כי בדברי רבותינו אנחנו מוצאים 
בלי סוף התבטאויות של תוכחה על... על שבעוונותינו הרבים 
בדור הזה המצב לא טוב... ויש הרבה שהם לא בסדר והם 

חיים בעצמם אפשר למצא  חוטאים... אפילו בכתבי החפץ
המון פעמים התבטאויות מסוג ש... ש... בדור האחרון כבוד 
התורה הידלדל מאוד וקשה למצא יהודים שמקפידים וכו' 
וכו'... וכל נביא וכל מוכיח בשער זה סוג ההתבטאויות... אז 

 השאלה הנשאלת: מתי זה נכון ומתי לא???
על זה שהוא צא ולמד ממשה רבינו בכבודו ובעצמו שנענש 

ביטא בשפתיו "שמעו נא המורים..." ומאידך... בפרשת 
עקב הוא אומר: ממרים הייתם עם ה' מיום דעתי אתכם" 

 ועל זה הוא לא נענש...
 אם ככה: אז מתי כן ומתי לא??? 

זה צ"ע... ש... שצריך ללמוד אותו בעיון... אשמח לשמוע 
 תשובות...

וחה לגמרי... אבל בשביל לא להשאיר את השאלה פת---
אנסה לומר משהו... משהו חלקי... דבר ראשון: כל מקרה 
לגופו!!! אם צריך להוכיח אז צריך!. כמו שמשה רבינו 
בתוכחתו בתחילת חומש דברים מניח את כל החטאים של 

אם צריך אז עם ישראל על השלחן במשפטים נוקבים... 
ין על זה נאמר ד"מוכח להם במילי דשמיא" וכאן א צריך!!!!

חכמה ואין עצה ואם במקום שיש חילול ה' לא חולקים 
כבוד לרב... כ"ש שלא חולקים כבוד לתלמיד... אבל כ... 
כשאין צורך אז אסור!!! וממילא כל מקרה לגופו... זה דבר 

 ראשון...
דבר שני: יש לחלק בין עוונות הדור!! לבין ניסיונות הדור!!! 

ים בגלישה לדוגמא: להגיד שהדור שלנו פושעים וחטא
ברשת... זה כף חובה... אבל להגיד שלדור שלנו יש 
ניסיונות מאוד קשים מול הרשת... זה לא כף חובה... לא 
דיברנו על כלל ישראל!! אדרבה... דברנו על הנתונים 
הקשים שלהם... על ההתמודדויות שמשכימות 
לפתחיהם!! ולא רק שזה לא לימוד כף חובה... אלא 

זכות... וצריך לדבר על זה ולהרחיב אדרבה זה לימוד כף 
בזה... כי... כי זו מפת הדרכים שלנו... לזהות את הקשיים... 

 את המהמורות... ולא ליפול בהם...  
ממילא כשמדברים על תופעות בעייתיות שקיימות בדור 
שלנו... צריך בסה"כ להיזהר להגיד את זה בנימה נכונה!! 

ל הציבור החרדי המצב הקשה ש --במקום לדבר בנימה של
כיום... כמה פשיעה ונפילות רוחניות יש...  צריך לשנות את 

איזה אתגרים קשים יש לציבור החרדי כיום! איזה -הנימה ל
ניסיונות קשים יש לנו שלא היו בדורות הקודמים... זה אמנם 
שינוי קטן בסגנון אבל זה הבדל שמים וארץ!! באופן כללי... 

וד קריטי... כי כשאתה עסוק השינוי הזה בסגנון הוא מא
בלהציף את המחדלים ואת הנפילות שלנו... זה רק עושה 
הרגשה גרועה של פשיטת רגל ושום תועלת אין מאוירת 
נכאים הזו... אבל אם אתה רק משנה את הנימה ואומר: אוהו... 
תראה איזה אתגרים יש לדור שלנו... איזה ניסיונות משכימים 

אדרבה... הם נותנים העצמה!! הם לפתחנו... המשפטים האלו 
מעמידים אותנו מול האתגרים וקדימה... תצלח את 

 המשימה... 
--- 

אלו הם שני דברים שהעליתי כעת בחכתי... אבל עדיין!! עדיין 
הספק בעינו עומד... וצריך למצות את הנושא... כי... כי אנחנו 
מתמודדים איתו כל היום... כן... כל היום אנחנו עסוקים 

בעיות שלנו... צריך להצביע על המחדלים וצריך גם לתקן ב
אותם... השאלה היא איך מציגים אותם בצורה הנכונה ש... 
שלא תעליב את האבא המשותף שלנו שלא אוהב לשמוע 
דברים רעים על הילדים שלו... לגיטימי ביותר!!!! מותר לאבא 
לבקש את הבקשה הלגיטימית אל תדבר איתי רע על הילדים 

י... ועל זה אמר הלל: מאן דעלך סני לחברך לא תעביד.. זו של
 כל התורה כולה ואידך זיל גמור... 

 



“ 

 

 להיות אסיר תודה דווקא למי שאני הכי לא סובל
הגמ' בברכות )נח.( מספרת שבן זומא עמד פעם על גב מעלה בהר הבית.. ומשם הוא יכל 
לראות שישים ריבוא עם ישראל... עמד ובירך: ברוך חכם הרזים וברוך שברא כל אלו 
לשמשני שאין דעתם דומה זה לזה ואין פרצופיהן דומין זה לזה..."  את חטאי אני מזכיר 

מ' הזו... תמיד הבנתי בפשטות, שהיות ובן זומא כידוע היום... שתמיד כשלמדתי את הג
היה תנא קדוש ואדם השלם בקדושת יוצרו... ממילא כשהוא ראה כ"כ הרבה יהודים... הוא 
הבין שכל אלו הגיעו לעולם כדי לשמש אותו... כמו שחז"ל אומרים שכל העולם לא נברא 

א שהכיר את מעלתו הודה לקב"ה אז הנה!!! בן זומ )שבת כט:(אלא בשביל זה וכו' וכו'.. 
שברא את כל האנשים האלו בשבילו... בשביל שישמשו אותו!!! והיות וככה הבנתי אז 
הגמ' הזו דווקא מצאה חן בעיני... בטח... ומאז כל פעם שהייתי מתפלל באיזה בית כנסת 
של יהודים פשוטים... הייתי ככה ממלמל לעצמי בלחש: ברוך שברא כל אלו לשמשני 

 י אני בן תורה ועובד ה' וכו' וכו'... שהר
זו והיום... במבט לאחור אני קולט שהמחשבות האלו היו פסולות... טמאות... משוקצות... 

ההיפך הגמור... זו מחשבה של נטו בעל גאווה שלא רק  לא מחשבה של בן תורה!!!
תכל שהתורה לא עידנה את המידות שלו אלא עוד עושה תורתו קרדום לחפור בה ולהס

על כל היהודים במבט של עליונות כמו טווס מנופח כאילו כולם באו לעולם בשבילי... 
איכס... זה ממש על חטא שחטאנו לפניך בשיקור עין... ועל חטא שחטאנו לפניך בעיניים 

 רמות שבדיוק על זה אנחנו מתוודים ביום כיפור...
בא לשמש ולשרת ולפרנס את  אז זהו שלא!!! עובד ה' מבין שאדרבה... בתור עבד ה' הוא

כל העולם... ואם ככה... אז תכל'ס... מה כן??? מה בכל זאת התכוין בן זומא כשאמר "ברוך 
 )כפי שמבואר שם בהדיא בהמשך הגמ' ואכמ"ל...(ההסבר הוא פשוט:  שברא כל אלו לשמשני??

היה הקב"ה בנה את העולם בצורה כזו שמכריחה אותנו להיות אנשים חברתיים!!!! שנ
תלוים אחד בשני ונצטרך את השני... לדוגמא: כעת... איפה שאתה נמצא עכשיו... תסתכל 
ימינה ושמאלה.. ותבחר איזה פריט שנמצא כעת לידיך... בא ניקח את הכסא שעליו אני 
כעת יושב!!! תנסה לחשוב כמה אנשים בעולם היו שותפים בהכשרת הכסא הזה כדי שאני 

מנם איזה נגר אחד רשמי שהוא עשה את הכסא.. אבל חכה... אוכל לשבת עליו... היה א
הוא היה צריך גם מסמרים... וגם כלי עבודה כדי לשייף את העצים.... מאיפה היה לו כלי 
עבודה?? כאן נכנסנו לתחום של טמבור... מתכות... ריתוך... רגע... ומאיפה בכלל היה לו 

הוא סוחר עצים... רגע... ואיך הביאו את עצים...?? אה.. יש כנראה מישהו שמגדל יערות ו
)ויש גם העצים?? מישהו כרת אותם... וגם אחרי שהוא כרת... היה צריך משאית הובלות... 

רגע... והחדר עבודה של הנגר הרי צריך שם חשמל בשביל הכלי  מישהו שייצר את המשאית(
ונה... בקיצור: אני יכול עבודה... נו... מאיפה חשמל?? אה... אז גם חברת החשמל נכנסה לתמ

להתגלגל איתך עכשיו סביב הכסא התמים שאני יושב עליו ותגלה שחצי מיליון בני אדם 
זה אולי  וזה לא בדיחה!!!!לכל הפחות היו מעורבים בהכשרת הכסא שעליו אני יושב!!! 

נשמע קצת תלוש... נשמע רחוק מידי... אבל אם תחשוב על זה... זה כפשוטו!!! כי תכל'ס 
הכסא שלי צריך מסמרים וצריך עצים וצריך הובלה ואת כל זה צריך לעשות!!! ובאמת 
מאות אלפי אנשים מעורבים בכל פריט הכי קטן שקיים בעולם!!!! וזה!!! זה מה שבן זומא 

בן זומא מתפעל ואומר: רבש"ע: רצית  "ברוך שברא כל אלו לשמשני"!!!!מודה לה' ואומר: 
צית שאני אהיה אדם מן הישוב... ולכן בראת את העולם עם שאני אהיה יצור חברתי!! ר

כ"כ הרבה פרטים וצרכים... באופן שכל דבר הכי קטן שאני צריך... מעורבים בו ששים 
 ריבא אנשים... וכל אלו באו לשמשני!!! מה הכוונה באו לשמשני???

 אני זקוק לשימוש שלהם!!!!בעל כרחי... בין אם ארצה ובין לא ארצה... 
שהם העבדים שלי... שאני הפריץ והם באו לשרת אותי... הפוך!! אני זקוק להם... אני לא 

חסד יבנה!!! כל  -צריך את ההושטת יד שלהם... ותודה לך ה' שבראת עולם כזה של חסד
אחד בתחום שלו מושיט יד ותורם את חלקו ומבין כולם ביחד יוצא שלכל אחד יש את כל 

 מה שהוא צריך... 
הוא היה אומר כמה יגיעות יגע אדם הראשון עד משיכה על אותו מהלך: ושם הגמ' מ

שמצא פת לאכול חרש וזרע וקצר ועמר ודש וזרה וברר וטחן והרקיד ולש ואפה 

מה פירוש?? אדם הראשון היה  ...ואח''כ אכל ואני משכים ומוצא כל אלו מתוקנין לפני

היה צריך לזרוע!  הואהיה צריך לחרוש!!  הואאדם בודד!!! גלמוד!!! אם הוא רצה לאוכל.. 
עושה הההההכל לבד מתחילה ועד סוף...  הואזורה!!  הואדש!!  הואמעמר!  הואקוצר!!  הוא

אומר בן זומא... אני חי בעולם שיש בו ששים ריבא אנשים והעבודה מתחלקת  -אבל אני
אנשים נפלאים וכזה בין ככככולנו... תודה ה' שכ"כ הקלת עלי.. תודה לך ה' שבראת כאלו 

 עולם חסד שכולנו ביחד מתחלקים בעבודה...
שלו זה ברוך שברא כל  השניהבן זומא מחלק את הברכה שלו לשני חלקים... הברכה  ---

וזה  ברוך חכם הרזים!!!!אלו לשמשני ואת זה ב"ה הבנתי. אבל הברכה הראשונה שלו זה 
ע: איזה נס שבראת אנשים שונים מסר עוד יותר נחוץ בשבילנו!! בן זומא מברך: רבש"

 ומגוונים בעולם!!!! שלכל אחד יש תחום משלו שהוא מתחבר אליו ואוהב דווקא אותו...
 וכאן הגעתי לנקודה העיקרית שאותה חשוב מאוד לחדד: 

לי יש הכרת הטוב מיוחדת לצ'אלמרס... הם מסוגלים להיות חברא קדישא ולעשות כל 
ל לעשות!! תאר לעצמך שלא היו צ'אלמרס בעולם... אז מיני דברים שאני הרגיש לא יכו

 אנחנו היינו צריכים להיות החברא קדישא... נו... אז לא מגיע להם הכרת הטוב מיוחדת... 
כמו כן יש לי הכרת הטוב לגבאי בית כנסת... אלה שצריכים לזרוק את כל העלונים מבית 

... כי אם 91יכים להעיר בענייני הכוביד ולהציב גבולות לשנוררים וצר )כולל אז נדברו(הכנסת 
הם לא היו עושים את זה... אז ה' ישמור... אני ואתה היינו צריכים לעשות את זה... נו... לא 
מגיע להם תודה??? אני אסיר תודה לכל מנהלי המוסדות.... אלו שצריכים לקבל את 

חצים... כי תאר ההחלטות הקשות ולעמוד על כללים נוקשים ולא להיכנע לשכנועים ול
לעצמך שהם לא היו... אז אני ואתה היינו צריכים להיות האנשים הרעים האלו שסוגרים 
את הדלת... ואם אני הייתי במקום הזה הרי לא הייתי מסוגל להירדם בלילות... והנה... 
הקב"ה ברא אנשים מסוימים שהם אוהבים את העבודה המזעזעת הזו... ואני מודה לה' 

שיעשו את זה במקומי... אני גם חייב להם הכרת הטוב שהם עושים את זה  שברא כל אלו

 ואני ב"ה נמלטתי...  
באותה מידה שאני מכיר טובה וצריך!!! להכיר טובה עכשיו!!!! באותה מידה!!!  

ולהגיד את אני יכול בבת אחת להפוך את הקערה על פיה... .. לכל האנשים האלו.
אאאאוף... אני לא מסוגל לסבול את  !!!!אותו תוכן ובנימה הפוכה לגמרי

הצ'אלמרס האלו.. איפה הרגש שלהם... סליחה.. למה אין להם רגש?? בגלל שהם 
חברא קדישא?? אין בעיה... מהיום אנחנו מפטרים אותם... מהיום אתה מכובד 

  להיות חברא קדישא... מהיום במקום לשנא אותם... תתחיל לשנא את עצמך...
 מסוגל לסבול את הגבאי בית כנסת..  כמו כן: אני לא

 אין בעיה... בא... תהיה אתה גבאי בית כנסת... אל תסבול את עצמך...
שצריך!! צריך הרי אנחנו מדברים על תפקידים ומשימות  הבנת את הטעות???

והקב"ה עשה חסד עם היקום כולו וברא מגוון של סגנונות שונים  אותם בעולם!!!
סוגי המשימות ויאיישו את כל סוגי התפקידים שצריך של אנשים שיתאימו לכל 

והתאים לכל תפקיד את  חכם הרזיםאותם בעולם... אז במקום להודות לה' שהוא 
 האנשים עם האופי שמתאים לו... במקום זה מה אנחנו עושים??

 אנחנו עסוקים בלהתעצבן עליהם... בלכעוס עליהם ולא לסבול אותם...
 תה קולט את הכפיות טובה שיש פה???אתה קולט את האבסורד?? א

 תסלח לי: אתה שונא את האוטו פח הזבל שיוצא ממנו כזה ריח רע??
סליחה!!! מתנצלים... מהיום האוטו פח הזבל יותר לא יעבור כאן... כדי שלא יצער 

 לפנות את הזבל לחיריה...  אתה מכובדאותך... מהיום 
ריח רע... זה לא סיבה לשנא את  זה בדיוק הרעיון!!! זה שהאוטו פח הזבל עושה

אלו שעובדים בו!! אדרבה... זו רק סיבה להודות לה'  שיש אנשים שמוכנים 
 לעשות את זה במקומי!! ולהודות גם להם...

 עמד על גב מעלה בהר הבית!!זה מה שכתוב שבן זומא ---
כשחז"ל משתמשים בביטוי הזה הכוונה היא שמי שהגיע לבית המקדש היה 

פתאום רואה דברים באור אחר... פתאום הכל נהיה מובן והכל הסתדר מתרומם ו
וכבר אין שאלות ואין נפתל ועיקש... זה כמו אסף המשורר שהיו לו שאלות 
כואבות בענייני צדיק ורע לו רשע וטוב לו... אבל כל השאלות האלו היו עדכניות 

ע לבית המקדש כי ברגע שהוא הגי )תהילים ע"ג( עד!!! עד אבא אל מקדשי קל...
ושם!!! מהגובה הזה ומהאויר הטהור  "היה עומד על גב מעלה בהר הבית"הרי הוא 

 של בית המקש פתאום הכל נהיה מובן... אין שום שאלות... הכל מסתדר לפתע... 
זה בדיוק מה שהיה עם בן זומא... כלל ישראל במשך השנה... כל אחד נמצא 

חד ממוקם בנחלה שלו... במשך השנה לא בפינה שלו... שנים עשר שבטים... כל א
כ"כ בריא לעם ישראל להתחכך אחד עם השני... סו"ס ראובן ושמעון מדובר 

)עיין מאמר אחורי בגיליון זה על התהום שמפרידה בין שבט דן לשבט בסגנונות מאוד שונים... 

זה שתי צבעים שונים לגמרי באבני החושן עם שתי משבצות שונות  בנימין..(
)ולכן במשך השנה יש עניין ש"לא יום הם לא אמורים להסתדר אחד עם השני...  שביום

תסוב נחלה ממטה למטה אחר, כי איש בנחלתו ידבקו בני ישראל... צריך לאהוב אחד את השני 

אבל!!!! שלוש פעמים בשנה... פתאום כל עם ישראל נפגשים וכולם מרחוק!!!( 
 !! איך זה יכול להיות???נכנסים בשער אחד פתאום חברים כל ישראל!

שם... בהר הבית... כשעומדים שם בגובה הזה ובאויר  על גב מעלה בהר הבית!!!!
הצלול והקדוש הזה... שם מקבלים כלים מיוחדים להבין אחד את השני... שם 
אפשר לראות פרצופים שונים ודעות שונות ולהבין שזה לא חילוקי דעות... אלא 

להבין שזה שפרצופיהם שונים ודעותיהם שונות... זה  ברוך חכם הרזים!!!זה 
כל ההבדלים בינינו זה רק  ברוך שברא כל אלו לשמשני!!!---בסה"כ בגלל ש

בגלל שיש בעבודת ה' הרבה מאוד עבודה... יש הרבה תפקידים שונים וצריך 
לאייש את כולם... ובשביל לעשות את כל מה שצריך לעשות בעבודת ה'... בשביל 

צורך בשנים עשר שבטים שלכל אחד יש תכונות אחרות ותפיסות אחרות זה יש 
ופרצופים שונים לגמרי כדי לאייש את התפקיד שרק הוא יכול לעשות אותו!!!!  
בן זומא אומר: ברוך שברא כל אלו לשמשני... תודה רבה רבש"ע... תאר לעצמך 

ם בכל שעריך?? שלא היה את שבט לוי... אז מי היה צריך להיות השופטים ושוטרי
אני ואתה היינו צריכים לעשות את זה!!! אז במקום להתעצבן על האנשים האלו... 
תגיד תודה לה' שהוא ברא אנשים שבדיוק מתאימים לזה!! אם לא היו מחזיקי 
תורה בעולם אני ואתה היינו צריכים לכתת את רגלנו בכל העולם... אם לא היו 

צריכים לעשות את העבודה הקשה הזו.. אז ראשי ישיבות ומשגיחים אנחנו היינו 
אז דווקא!!! דווקא גם אם אתה לא מתחבר לאיזה שליחות מסוימת בעבודת ה'... 

דווקא לכן אתה מחוייב הכרת הטוב למי  בגלל שאתה כ"כ לא מתחבר לזה...
 -שעושה את זה במקומך ולהודות לה' שהוא חכם הרזים וברא כל אלו לשמשני

א מתאימה לי ומתאימה להם... כן.. הקב"ה לא הפיל עלי לעשות את העבודה של
משימה שאני לא אוהב אותה... הוא דאג שיהיו אנשים עם אופי אחר שהם כן 

 יאהבו את זה... לכן מה?? לכן אני לא אוהב אותם??? איזה מין כפיות טובה זו...
--- 

אם כל  עכשיו ככה: בן זומא הבין את זה כשהוא היה על גב מעלה בהר הבית...
כלל ישראל היו גם מבינים את זה לכה"פ כשהם היו על גב מעלה בהר הבית... 
הרי בית המקדש לא היה נחרב... ואם בית המקדש נחרב בגלל שנאת חינם זה רק 
בגלל שעם ישראל אמנם עמדו על גב מעלה בהר הבית... ובכל זאת לא הבינו את 

יד הקשה... להיות כאן... למטה... לא!! ולכן... אין ברירה... מאיתנו נדרש התפק זה!!!
אנחנו לא על גב מעלה בהר הבית... ולמרות זאת נדרש מאיתנו להבין את זה!!! 
זה לא קל... אבל זה מה שנדרש!! להבין את התפיסה הפשוטה הזו שהניגודים 
שבינינו הם פשוט חלוקת תפקידים שאנו צריכים להגיד תודה אחד לשני על 

ים כ"כ... כי רק ככה כל אחד עושה את התפקיד שלו... ואז עצם זה שאנחנו שונ
  יחדיו!!!!!!לו  שחוברהעיר  -הבנויה -נזכה לעומדות היו רגלנו בשערייך ירושלים

 אמן. 
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